
 

 

TAULA REDONA TÈCNICA (12:30 – 14:00 h) 

Presents: 

. Miguel Angel Arbona Muñoz (Turisme, Tradicions i Protecció Civil) – Confirmat 

. Pere Cardona Vives (Associació l’Almadrava i Plataforma Riu Girona) – Confirmat 

. Jose Ramon Mahiques (Plataforma Riu Girona) – Confirmat 

. Maria José Mullor (Plataforma Riu Girona) – Confirmat  

. Jose Sergio Palencia (Enginyer i professor UPV) – Confirmat  

. Lluís Poquet Soler (Urbanisme, Medi Ambient, Aigua i Residus, Ajuntament d’El Verger) – Confirmat 

. Pepe Puchol Salort (Arquitecte i MSc en Disseny Sostenible) – Confirmat  

. Jose Vicente Sanchez (Ex-President Col·legi de Geògrafs) – Confirmat 

. Carles Sanchis (Investigador i professor UPV) – Confirmat  

 

Temes principals a tractar:      (12 min per tema) 

. Presa d’Isbert. Per què no derruir-la? Com és possible que, per contra, la Confederació Hidrogràfica del 
Xúquer propose de fer-ne una més gran? Quines són les ventajes/desventajes d’aquesta presa i quina seria 
la diferència per a la conca si no existira?  

. Edificacions. Sempre s’ha sabut que el riu tornarà sempre pel que un dia va ser el seu camí. Al llarg de les 
últimes dècades i de manera desconsiderada s’han construït edificacions en llocs completament inundables. 
Quina deuria de ser la solució davant d’aquest problema? Què fer amb aquests edificis que a dia d’avuí estan 
en un seriós risc d’inundació i tenen famílies vivint a dins? 

. Desbordament del Riu. És cert com creu la majoria popular que les canyes van empitjorar el desbordament 
del riu? O, per contra, donat el seu fregament van disminuir la força (i la velocitat) de l’aigua? Són els ponts 
un problema reial i ho seguirien siguent en cas de que vinguera una nova avinguda? 

. Pont de Beniarbeig. Per què va caure? Les obres d’emergència que es van fer al voltant del riu 
(principalment compostes per murs de formigó) tenen algun benefici? O, per contra, empitjoren la situació 
en cas d’una nova avinguda? 

. Gestió dels àrids en el riu Girona. Com és possible que amb una conca sedimentària deficitària com és la 
del riu Girona s’emporten cada any les seues graves a altres lloc com ara la Cala del Gosset o a la Cala 



 

d’Ambolo en Xàbia? Recentment la Demarcació de Costes d’Alacant pareix ser que durà a terme una actuació 
en la platja l’Almadrava demanada insistentment pels veïns després de forts temporals com per exemple el 
del passat decembre de 2016. Cregeu que açò és suficient? Arribaran per fi les graves del Girona on els 
correspon, és a dir, al delta del Girona? I anant més enllà, cregueu que açò té una relació directa amb les 
conseqüències de les inundacions o desbordament del riu?  

. Població. Estan els ciutadans suficientment informats de la situació actual i dels possibles riscos que 
existeixen davant d’una greu gota freda com la de 2007? Tenen les Administracions en compte el número de 
ciutadans total en risc i en quin grau? O, per contra, ells compten amb un número molt menor? Es deuria de 
redactar un Plà d’Emergència homologat i millor (a pesar de que siguen poblacions de menys de 20.000 
habitants)? 

. Senda Verda Riu Girona. És un projecte viable? Quines són les seues ventajes/desventajes? Afavorirà que 
els ciutadans tinguen una actitud més propera cap al riu? Beneficiarà aquest “eco-turisme” del que tant es 
parla la conscienciació general cap la sostenibilitat i el respecte a la natura? O serà, per contra, un simple 
reclam turístic i comercial?  

     

 


